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Rada Gminy Turawa 

Radni Sesja 

Protokół VI/2024 

VI Sesja w dniu 04 października 2024 

Obrady rozpoczęto 04 października 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 13:00 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków 

Obecni: 

1. Michał Bochański 

2. Aneta Buczek 

3. Iwona Duda 

4. Jerzy Farys 

5. Daniel Jonczyk 

6. Sebastian Klotka 

7. Mariola Kornek-Gancarek 

8. Marianna Labisz 

9. Mariusz Lasak 

10. Bernard Loch 

11. Sebastian Moczko 

12. Benedykt Śliwa 

13. Kamil Świtała 

14. Rafał Twardawski 

15. Krystyna Wieczorek 

Z Urzędu Gminy: D. Pikos – Wójt Gminy, K. Szypot- Skarbnik,  
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Kierownik Referatu Budownictwa A. Kansy – Grzesik, Kierownik Referatu OŚ D. Jantos, z-ca 

Dyrektora GZEAS J. Przybyła, insp. ds. Zarządzania kryzysowego M. Biskup,  

Zaproszeni goście: 

Artur Pikos – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 

Aleksandra Czajka – Luty – z-ca Komendanta Komisariatu Policji w Ozimku 

Marek Kaczor – Asp. Sztabowy, Kierownik Sezonowego Ogniwa w Turawie 

1. Sprawy regulaminowe. 

Przewodnicząca Rady Gminy Iwona Duda otworzyła VI sesję Rady Gminy Turawa. Powitała 

zebranych radnych, obecnych na sesji pracowników Urzędu Gminy i zaproszonych gości  

Panią Aleksandrę Czajka – Luty z-ca Komendanta Komisariatu Policji w Ozimku oraz Pana 

Artura Pikosa Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu 

 a) stwierdzenie quorum, 

Obecność na sesji potwierdziła 13 radnych. 

 b) przedstawienie porządku obrad, 

Przewodnicząca Rady odczytała wniosek Wójta Gminy w sprawie zmiany porządku obrad 

wprowadzając w punkcie 6 podjęcie uchwał, Uchwałę w sprawie udzielenia dotacji w 2025 roku 

na realizację zadań w zakresie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 

Radni nie zgłosili uwag. Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie: 

Głosowano w sprawie 

zmiany porządku obrad 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 
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ZA (13) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (2) 

Jerzy Farys, Kamil Świtała 

NIEOBECNI (0) 

Następnie po odczytaniu przez Przewodniczącą Rady porządku obrad ze zmianą przystąpiono do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie 

przyjęcia porządku obrad po zmianie 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (2) 

Jerzy Farys, Kamil Świtała 

NIEOBECNI (0) 
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 c) głosowanie nad poprawkami do protokołu z ostatniej sesji. 

2. Informacja o realizacji wniosków radnych. 

Radni otrzymali odpowiedzi na wnioski w formie pisemnej - nie wnoszono uwag do udzielonych 

odpowiedzi. 

3. Powołanie Komisji Wnioskowej. 

- radny S. Klotka 

- radny S. Moczko 

Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Głosowano w sprawie 

powołania Komisji Wnioskowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Mariola Kornek-Gancarek, 

Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Rafał 

Twardawski, Krystyna Wieczorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sebastian Klotka 

BRAK GŁOSU (2) 

Jerzy Farys, Kamil Świtała 

NIEOBECNI (0) 

4. Ocena stanu porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz przebiegu sezonu turystycznego. 
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Przewodnicząca Rady oddała głos Pani Aleksandrze Czajka – Luty z-cy Komendanta 

Komisariatu Policji w Ozimku.  

Z-ca Komendanta przedstawiła analizę stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego wokół 

jezior turawskich za okres od 27.05.2024 r. do 15.09.2024 r. Poinformowała, że w/w okresie 

miały miejsce przestępstwa pospolite oraz funkcjonariusze Sezonowego Ogniwa w Turawie 

zainterweniowali 733 razy.  

Radny B. Śliwa zwrócił się z prośbą o przedstawienie informacji jakiego typu były to 

wykroczenia. 

Odpowiedzi udzieliła z-ca Komendanta informując, że wykroczenia dotyczyły głównie 

niewłaściwie zaparkowanych samochodów oraz za zanieczyszczanie otoczenia.  

Radny S. Moczko zwrócił się z prośbą o przedstawienie procentowe w/w wykroczeń. 

Z-ca Komendanta poinformowała, że dokładna analiza zostanie przesłana.  

Aspirant Sztabowy Marek Kaczor jako Kierownik Sezonowego Ogniwa Wodnego 

podsumowując poinformował, że głównym problemem wokół jezior turawskim to brak 

wystarczającej liczby miejsc parkingowych, regulamin organizacyjny imprez i zakłócania ciszy 

nocnej  oraz przestępstwa z narkotykami.  

Wójt Gminy odniósł się do współpracy z policją. Poinformował, że regulamin nad jeziorami 

dostępny jest na stronie internetowej BiP oraz zamieszczony na tablicy informacyjnej. Ponadto 

przedsiębiorcy otrzymali ponownie informację o przestrzeganiu regulaminu oraz do policji  

w sprawie zwiększenia kontroli Następnie omówił temat działek wokół jezior i ewentualnych 

możliwości parkingowych. Zwrócił się z prośbą o bezpieczeństwo na ścieżce pieszo – rowerowej 

i dodatkowa kontrola.  

Radny B. Śliwa podsumowując, zadaniem gminy jest zwiększenie miejsc parkingowych.  
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Przewodnicząca Rady zadała pytanie, czy były zgłaszane imprezy masowe w lokalach na 

Jeziorze Średnim. 

Wójt poinformował, że była zgłoszona jedna w Kotorzu Małym.  

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę 10 minutową przerwę.  

Po przerwie Przewodnicząca Rady przystąpiła do ponownego stwierdzenie quorum.  

Obecność na sesji potwierdziła 13 radnych. Nieobecny Kamil Świtała i Jerzy Farys. 

5. Analiza bieżących remontów dróg powiatowych. 

Przewodnicząca Rady poinformowała o objeździe z Wiceprzewodniczącym Rady Powiatu 

Panem Arturem Pikosem oraz Wójtem Gminy Turawa Panem Dominikiem Pikos gminy Turawa 

drogami powiatowymi. Zostały sporządzone uwagi dot. stanu dróg powiatowych.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zabrał głos informując, że po wspomnianym objeździe 

gminy Turawa odbył rozmowę z Panem Kowalem z-cą Dyrektora ZDP i wszelkie uwagi zostały 

przekazane. Ponadto poinformował o nieobecności Dyrektora ZDP z przyczyn wyjazdu 

służbowego.  

Dyskusja Radnych: 

Radna K. Wieczorek zabrała głos w sprawie placu w Kotorzu Małym. 

Radny B. Śliwa nawiązał do wykonywanych remontów zwracając uwagę na realizację 

nawierzchni dłuższych odcinków. 

Radny M. Bochański odniósł się do odtworzenia chodnika w miejscowości Turawa. 

Wiceprzewodniczący RP A. Pikos poinformował, że ma zostać wykonany ten odcinek chodnika.  

Radny B. Loch zadał pytanie odnośnie miejscowości Trzęsina. 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Wiceprzewodniczący RP A. Pikos potwierdził, że objazd był również w miejscowości Trzęsina  

i ewentualne zabezpieczenie poboczy, zrobienie zatoczek na odcinku leśnym. 

Przewodnicząca Rady poinformowała o sporządzonej dokumentacji fotograficznej podczas 

objazdu dróg powiatowych. 

Radna A. Buczek zwróciła uwagę na odcinek drogi między Rzędowem a Kadłubem Turawskim.  

Radny D. Jonczyk poruszył kwestię budowy chodnika i partycypacji w kosztach przez gminę 

Turawa razem z ZDP.  

Radny S. Moczko odniósł się do odcinka ul. Luboszyckiej odnośnie remontu i odśnieżania zimą.  

Wiceprzewodniczący RP A. Pikos potwierdził, że jest ten problem, ale droga została 

zakwalifikowana jako mniej uczęszczająca.  

Radny B. Śliwa podsumowując zapotrzebowania są ogromne w związku z zaniedbaniami 

wieloletnimi.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że stan dróg powiatowych po wizji lokalnej na terenie 

gminy Turawa jest bardzo zły. Odniosła się również do sposobu wykonywanych prac 

remontowych przez Obwód w Kotorzu Małym.  

Radny S. Klotka zadał pytanie czy dany Obwód Drogowy otrzymuje daną kwotę i wtedy 

wiadomo czego możną żądać. 

Wiceprzewodniczący RP A. Pikos poinformował, że Obwód Drogowy ma jeszcze inna gminę do 

obsługi.  

Wójt Dominik Pikos podziękował za przybycie, pogratulował wygranej. Zadał pytanie odnośnie 

zwiększenia puli finansowej na drogi powiatowe i co jest priorytetem i jakie inwestycje będą 

robione. 
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Wiceprzewodniczący RP A. Pikos poinformował, że najprawdopodobnie  zwiększona zostanie 

pula na drogi powiatowe. 

Przewodnicząca rady ogłosiła 10 minutową przerwę. 

6. Podjęcie uchwał. 

 a) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

dotyczącego współdziałania gmin wchodzących w skład aglomeracji Turawa, przy realizacji 

zadania polegającego na dokonaniu przeglądu obszarów i granic aglomeracji Turawa oraz 

aktualizacji obszaru i granic aglomeracji Turawa, w przypadku wystąpienia takiej konieczności w 

wyniku przeprowadzonego przeglądu, 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu OŚ D. Jantos 

Stałe Komisje Rady Gminy pozytywnie opiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

Radny S. Klotka zadał pytanie kiedy zmiana ewentualna mogłaby wystąpić. 

Odpowiedzi udzielił D. Jantos informując, że aktualizacja danych w krajowym rejestrze ścieków 

i wszelkie inny wymogi nałożone ustawą.  

Głosowano w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania gmin 

wchodzących w skład aglomeracji Turawa, przy realizacji zadania polegającego na dokonaniu 

przeglądu obszarów i granic aglomeracji Turawa oraz aktualizacji obszaru i granic aglomeracji 

Turawa, w przypadku wystąpienia takiej konieczności w wyniku przeprowadzonego przeglądu, 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Jerzy Farys, Kamil Świtała 

 b) Uchwała w sprawie ustalenia opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w Gminnym Żłobku 

„Promyczki” w Kotorzu Małym, 

Projekt uchwały przedstawiła z-ca Dyrektora GZEAS J. Przybyła 

Stałe Komisje Rady Gminy pozytywnie opiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

Radny S. Klotka zadał pytanie odnośnie subwencji przekazywanej przez rząd czy wystarczy na 

opłatę. 

Odpowiedzi udzieliła z-ca Dyrektora GZEAS J. Przybyła informując, że wystarczy i rodzice będą 

płacili jedynie za wyżywienie.  

Głosowano w sprawie 

ustalenia opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w Gminnym Żłobku „Promyczki” w Kotorzu 

Małym, 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 
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ZA (13) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Jerzy Farys, Kamil Świtała 

 c) Uchwała w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na 

obszarze Gminy Turawa, Autopoprawka 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu BU A. Kansy - Grzesik 

Stałe Komisje Rady Gminy pozytywnie opiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

Radny S. Moczko poinformował, że w wyniku prac komisji Ładu, Porządku i Rolnictwa 

niewielki teren w miejscowości został dodany.  

Kierownik Referatu BU poinformowała, że wpłynęły dwie uwagi podczas konsultacji, które 

zostały ujęte.  

Głosowano w sprawie 

wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na obszarze Gminy Turawa, 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 
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Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Jerzy Farys, Kamil Świtała 

 d) Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego północnej części wsi Turawa, 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu BU A. Kansy - Grzesik 

Stałe Komisje Rady Gminy pozytywnie opiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

Głosowano w sprawie 

przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego północnej części 

wsi Turawa, 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Jerzy Farys, Kamil Świtała 

 e) Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr V/39/2024 Rady Gminy Turawa z dnia 30 sierpnia 

2024 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Turawa oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Katarzyna Szypot. 

Stałe Komisje Rady Gminy pozytywnie opiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

Głosowano w sprawie 

zmiany uchwały nr V/39/2024 Rady Gminy Turawa z dnia 30 sierpnia 2024 r. w sprawie emisji 

obligacji komunalnych Gminy Turawa oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Jerzy Farys, Kamil Świtała 

 f) Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2024r. Autopoprawka 
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Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Gminy Katarzyna Szypot. 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Partnerstwa – bez uwag 

Komisja Rewizyjna – bez uwag 

Komisja ładu, Porządku i Rolnictwa – głosowanie indywidualne 

Głosowano w sprawie 

zmian w budżecie na 2024r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Jerzy Farys, Kamil Świtała 

 g) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Autopoprawka.  

Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Gminy Katarzyna Szypot. 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Partnerstwa – bez uwag 

Komisja Rewizyjna – głosowanie indywidulane 

Komisja ładu, Porządku i Rolnictwa – głosowanie indywidualne 

Radny S. Moczko zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie autopoprawki.  
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Szczegółowo omówiła Skarbnik Gminy informując, że kwota 150 000,00 zł zabezpieczona jest 

na ogólny plan krajowy dot zagospodarowania przestrzennego natomiast 500 000,00 zł dotyczy 

uruchomienie dotacji na kościół zabytkowy w Zakrzowie Turawskim.  

Głosowano w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Jerzy Farys, Kamil Świtała 

 h) Uchwała w sprawie udzielenia dotacji w 2025 roku na realizację zadań w zakresie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków – uchwała wprowadzona zmianą porządku obrad 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Katarzyna Szypot. 

Stałe Komisje Rady Gminy opowiedziały się za głosowaniem indywidualnym. 

Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

Głosowano w sprawie 
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udzielenia dotacji w 2025 roku na realizację zadań w zakresie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków – 

uchwała wprowadzona zmianą porządku obrad 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Jerzy Farys, Kamil Świtała 

7. Realizacja budżetu gminy za I półrocze 2024 r. 

Radni  w ustawowym terminie otrzymali sprawozdanie z  wykonania budżetu Gminy Turawa za I 

półrocze 2024 r.  

Przewodnicząca rady odniosła się do wpływu z podatku od spadków i darowizn 272% planu. 

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik informując, że w planie była mała kwota przyjęta a więcej 

wpłynęło. 

Następnie Przewodnicząca rady nawiązała do wpływu z tytułu opłaty adiacenckiej. 

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik informując, że po uprawomocnieniu się decyzji zostaną kolejne 

kwoty wpłacone. 
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Kolejno Przewodnicząca rady odniosła się do punktu dochody majątkowe dokładnie w sprawie 

sprzedaży majątku.  

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik informując, że sprzedaż majątku nastąpiła w miesiącu lipcu po 

okresie sprawozdawczym.  

Ponadto Przewodnicząca rady zwróciła uwagę na niski plan wykonania w zakresie doskonalenia  

i dokształcania nauczycieli oraz oczyszczanie miast i wsi jak również utrzymanie zieleni  

w miastach i gminach.  

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik. 

Radny S. Moczko zadał pytanie w sprawie kosztu dzieci przedszkolnych uczęszczających do 

placówek poza terenem gminy Turawa.  

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy informując, że kwota wynosi 250 618,14 zł ok 1/3 

kosztów w ciągu roku. 

Radny S. Moczko zwrócił uwagę na wysoką dopłatę oraz szukania rozwiązań na terenie gminy i 

zwiększenia miejsc poprzez budowę nowego przedszkola w m. Zawada. 

Radna K. Wieczorek zadała pytanie w sprawie tegorocznych podwyżek dla nauczycieli czy 

subwencja była wystarczająca czy budżet gminy również musi ponieść koszt.  

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik gminy informując, że ok miesiąca lipca kończy się subwencja 

pozostałe miesiące pokrywane są z budżetu gminy na szacowaną kwotę ok. 12 mln do końca 

roku.  

Wójt Gminy zabrał głos nawiązując do otrzymanej subwencji i podwyżek płac nauczycieli. 

Skarbnik gminy poinformowała, że subwencja przekazywana jest na pokrycie szkół natomiast 

przedszkola są płatne z budżetu gminy. 
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Wójt Gminy nawiązał do wypowiedzi Radnego S. Moczko w sprawie kosztów poniesionych w 

związku z uczęszczaniem dzieci do przedszkoli poza terenem gminy.  

Skarbnik poinformowała, że te koszta nadal będą rosły w związku ze zmianą średniego kosztu 

utrzymania dziecka w przedszkolu.  

Całą dyskusję odzwierciedla transmisja umieszczona na e-sesji.  

8. Informacja o Zarządzeniach Wójta w sprawie zmiany budżetu gminy. 

Informację  przedstawiła Skarbnik Gminy-  radni otrzymali również informację  w formie 

pisemnej. 

9. Przedstawienie pism, jakie wpłynęły między sesjami. 

Przewodnicząca RG przedstawiła wszystkie pisma , które wpłynęły do biura Rady Gminy między 

sesjami ( pisma zostały opublikowane na e-sesji i radni mieli możliwość zapoznania się z ich 

treścią). 

- odpowiedź do Izby Rolniczej w sprawie współpracy z samorządami terytorialnymi, 

- pismo w sprawie remontu przepustu przy ulicy Głównej w miejscowości Ligota Turawska, 

- pismo Urzędu Marszałkowskiego Województwa Opolskiego w sprawie audytu krajobrazowego 

województwa opolskiego, 

- pismo OUW w Opolu zapytanie do uchwały Nr V/35/2024 wraz z odpowiedzią, 

- pismo dot. Gminnej Spółki Wodnej, 

- pismo dot. uchwały Nr V/29/2024, 

- pismo sołtysa miejscowości Węgry,  

Radni D. Jonczyk i M Labisz ustosunkowali się do pisma odczytanego przez Przewodniczącą 

rady  

- petycja, 

- wniosek z zebrania wiejskiego wsi Turawa, 
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- pismo OUW w Opolu wszczęcie postępowania nadzorczego do uchwały Nr V/36/2024 RG 

Turawa z dnia 30.08.2024 r. w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu usług publicznych i komercyjnych wsi Zawada, gm. 

Turawa  

 

10. Wolne wnioski i zapytania radnych. 

Wnioski pisemne radnych: 

Radny J. Farys w sprawie 

- ujęcia w budżecie Gminy Turawa na rok 2025 kosztów remontu instalacji elektrycznej w 

budynku gminnym w Kadłubie Turawskim – budynek OSP, 

- wniosku do Zarządu Dróg Powiatowych w Opolu o podjęcie odpowiednich kroków, aby 

wykluczyć piratów drogowych (ul. Opolska, Rzędów). 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Partnerstwa z dnia 30.09.2024 r. w sprawie: 

- wnioskuje o dokładne przeanalizowanie sytuacji oraz wywiązania się z zaleceń pokontrolnych 

w celu przywrócenia ponownego wydawania posiłków w Zespole Szkolna – Przedszkolnym w 

Bierdzanach, 

- wnioskuje o przeznaczenie kwoty 3 000,00 zł z puli na ochronę zabytków celem remontu 

dzwonnicy ujętej w gminnej ewidencji zabytków w miejscowości Rzędów. 

Wiceprzewodniczący Rady B. Śliwa w sprawie: 

- podjęcia zdecydowanych działań w celu przejęcia ul. Prostej w Bierdzanach. 

Radni D. Jonczyk i M. Labisz w sprawie: 

- wykonania punktu świetlnego przy ul. Szkolnej w m. Węgry (w pobliżu numeru 34), 

- wykonania odwodnienia części ul. Szkolnej (odnoga do posesji nr 34), 

- wykonania odwodnienia części ul. Młyńskiej (na wysokości numeru 17), 

- zwrócenia się do zarządu Dróg Powiatowych o naprawę przepustu w ciągu drogi nr 1770 O(na 

wysokości posesji nr 44a, ul. Opolska), 

- możliwości stworzenia strefy zamieszkania w miejscowości Węgry przy ulicy Pustkowskiej, 
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- ujęcia w przyszłorocznym budżecie zadanie dokumentacja projektowa budowy chodnika w 

ciągu drogi powiatowej 1770 O w m. Węgry (partycypacja w finansowaniu zadania powiatu). 

Radna A. Buczek w sprawie: 

- prośby o pilną naprawę dachu remizy OSP w Ligocie Turawskiej, 

- prośby o zabezpieczenie w budżecie gminy środków na meliorację rowów wzdłuż ulicy 

Dobrodzieńskiej, 

- prośby o zabezpieczenie w budżecie gminy środków na wykonanie nawierzchni asfaltowej na 

ulicy Dworskiej od boiska do Państwa Prządo. 

Radni M. Lasak, M. Bochański w sprawie: 

- funkcjonowania filii Urzędu Pocztowego w Turawie. 

Wiceprzewodnicząca Rady K. Wieczorek w sprawie: 

- prośby o uwzględnienie w przyszłorocznym budżecie nowej nawierzchni asfaltowej na ul. 

Wodnej w Kotorzu Małym, 

Radni S. Klotka, S. Moczko w sprawie: 

- prośby do Gminy Turawa o zwrócenie się do GDDKiA Opole z wnioskiem o rozeznanie 

możliwości poprawy bezpieczeństwa na skrzyżowaniu drogi gminnej (ul. Polnej) i drogi krajowej 

DK 45(ul. Oleska) w Zawadzie wraz z zastosowaniem zaproszenia do GDDKiA na spotkanie w 

tym temacie, które miałoby się odbyć w terenie tj. na omawianym skrzyżowaniu, 

- prośby do Gminy Turawa o zwrócenie się do GDDKiA Opole z wnioskiem o próbę zadbania 

przez zarządcę o poprawę bezpieczeństwa osób korzystających z pobocza ul. Oleskiej (DK 45) w 

Zawadzie na odcinku od rzeki Jemielnica do końca miejscowości w kierunku Opola wraz z 

zaproszeniem przedstawicieli GDDKiA na spotkanie, które miałoby się odbyć w terenie tj. na 

omawianym odcinku ul. Oleskiej w Zawadzie. 

Przewodnicząca Rady w sprawie: 

- wystąpienia do Lasów Państwowych w sprawie rozpoczęcia działań zmierzających do 

wykonania parkingów przy jeziorach na terenach lasów oraz rozpoczęcie rozmów dotyczących 

partycypacji w kosztach remontu dróg gminny po których poruszają się samochody wywożące 

drewno z lasu co powoduje degradację tych dróg.  

Dyskusja radnych w sprawie: 
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Radny B. Śliwa jako Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia i Partnerstwa nawiązał do 

złożonego wniosku pisemnego komisji i zwrócił się z zapytaniem odnośnie kontroli w placówce 

Szkolno – Przedszkolnej w Bierdzanach. 

Wójt Gminy poinformował, że po otrzymaniu decyzji z sanepidu z zaleceniami natychmiastowo 

podjęto działania w celu usunięcia usterek aby w jak najszybszym możliwie terminie przywrócić 

wydawanie obiadów w/w placówce. Ponadto poinformował, iż przedszkole w Kadłubie 

Turawskim oraz w Zakrzowie Turawskim otrzymują obiady z gminnego żłobka w Kotorzu 

Małym.  

Radna A. Buczek zabrała głos, zadając pytanie czy dzieci z klas 1-3 w Kadłubie nie mogą 

również otrzymać posiłków z gminnego żłobka w Kotorzu Małym.  

Wójt Gminy poinformował, że ewentualnie zostanie taka możliwość rozpatrzona w momencie 

wydłużenia usunięcia usterek w placówce w Bierdzanach.  

Przewodnicząca nawiązała do wniosku w sprawie funkcjonowania placówki pocztowej w m. 

Turawa oraz złożenia ewentualnej skargi działalność w/w placówki.  

Sekretarz Gminy poinformowała, iż kilkukrotnie zgłaszane były telefoniczne skargi na w/w 

placówkę w nawiązaniu do mieszkańców jak również jako urząd.  

Wójt Gminy poinformował, że jest to odrębna spółka na którą jako gmina nie ma wpływu. 

Podsumowując dyskusję Mecenas poinformował, iż może zostać wystosowana prośba w/w 

sprawie z ramienia urzędu gminy.  

11. Odpowiedzi na złożone wnioski i zapytania radnych. 

Odpowiedzi na wnioski radni otrzymają w formie pisemnej w ustawowym terminie -14 dni. 

12. Przedstawienie protokołu Komisji Wnioskowej. 

Komisja Wnioskowa przedstawiła zarejestrowane wnioski. 

Głosowano w sprawie 

przyjęcia protokołu Komisji Wnioskowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne 

ZA (13) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Jerzy Farys, Kamil Świtała 

13. Zakończenie obrad i zamknięcie sesji Rady Gminy Turawa. 

Po wyczerpaniu porządku  obrad Przewodnicząca Rady Gminy Iwona Duda zamknęła VI sesje 

Rady Gminy Turawa. 

 

 

Przewodnicząca 
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Przygotował: Wioletta Biernot 


